
 

 

 

 

Programmabegroting 2017-2020 

 

Algemene beschouwingen VVD Voorschoten 

 

Voorzitter, 

 

Deze gemeenteraad mag best trots zijn. Er gaat echt niks boven Voorschoten. Het is 

hier goed leven en goed wonen. De economie trekt aan en steeds meer mensen 

vinden weer een baan. Ons centrum heeft goede winkels en horeca en onze 

basisscholen zijn een belangrijke aantrekkingskracht voor gezinnen om zich hier te 

vestigen. Met de huizenmarkt zit het wel goed. Voorschoten stond in september weer 

in de top tien van snelste stijgers in Nederland. Dat snappen wij best… dat mensen 

hier graag komen wonen. Alle generaties kunnen in eigen dorp terecht voor een 

baantje zwemmen, het lenen van een boek, honkbal, voetbal en hockey en zelfs een 

rondje golf. Onze nieuwe zorgtaken hebben een zachte landing gemaakt: kwetsbare 

inwoners worden goed ondersteund bij het krijgen van zorg en het meedoen in onze 

samenleving. En dat allemaal in een echt dorps dorp, waar de mensen elkaar 

kennen en naar elkaar omkijken. En mooie activiteiten organiseren, waar de hele 

omgeving naartoe komt. 

 

Het college heeft niet stilgezeten. Het Knooppunt Voorschoten is bijna af en 

binnenkort wordt ook gestart met de vernieuwing van het kruispunt op de Koninklijke 

Marinelaan. De VVD heeft zich  ook hard gemaakt voor deze vernieuwing en een 

goede aansluiting van de winkels op dat kruispunt bij het centrum. We kunnen trots 

zijn op de Schoolstraatboulevard. De digitalisering van onze dienstverlening wordt 

elk jaar beter, we staan inmiddels landelijk op plek 8. Onze verenigingen kunnen nog 



 

 

steeds leunen op een sterk netwerk van vrijwilligers dat actief blijft. Iedereen doet 

mee in Voorschoten.  

 

Ons voorzieningenniveau is breed en hoog, daar hebben we de afgelopen 20 jaar 

ook goed in geïnvesteerd. Daar dragen we nu ook een zware last voor. Onze netto 

schuldquote stijgt de komende jaren van 55% naar 88%. 

 

 We hebben een groot aantal investeringen gedaan en we hebben nog een flink 

aantal investeringen voor de boeg, niet in de minste plaatst een grote vervanging van 

riolering en asfalt op de Leidseweg. 

 

We geven ook teveel uit: Het vertrekpunt voor de programmabegroting na 

wijzigingen voor 2017 is -2,9 miljoen euro. De grootste veroorzakers van dit enorme 

tekort zijn de geactualiseerde beheerplannen en extra kosten voor de 

werkorganisatie. 

 

Conclusie, onze gemeentelijke financiën zijn op korte en lange termijn niet 

houdbaar.  

 

Als wij ons dorp zo dorps willen houden als het nu is, en voor onze kinderen de 

voorzieningen zo goed willen organiseren als nu, dan zijn er maatregelen nodig om 

Voorschoten toekomstbestendig te maken. 

 

Om de financiën weer op orde te krijgen doet het college enkele voorstellen.  

 

Om de schuldpositie te verbeteren stelt het college voor de verkoop van 

gemeentelijke accommodaties in gang te zetten. Voorts kondigt het college een 

kerntakendiscussie aan, die in het voorjaar gaat plaatsvinden.  De VVD juicht dit toe. 

Het college kiest er ook voor om de zogenaamde woonlastenbenadering toe te 

passen, een term die de VVD-fractie niet kent. Dit houdt in dat bij een verplichte 

verlichting van een gemeentelijke last een andere gemeentelijk last wordt verzwaard 

om zo de totale bijdrage gelijk te houden. De VVD-fractie vindt ten eerste dat er geen 

logisch verband bestaat en vindt daarbij dat het effect volledig ongewenst is: het 

positieve effect van een aanbestedingsvoordeel leidt tot een volledige verzwaring 



 

 

van de lokale lasten van een fors deel van de Voorschotense woningbezitters. Dus 

zij worden gestraft voor goed gemeentebeleid? Hiermee wordt gewoon op lokaal 

niveau inkomenspolitiek toegepast. . Dat effect vindt de VVD ongewenst. Dit 

probleem kan alleen worden opgelost als de verhoging van de OZB geschrapt wordt 

of dat wij alsnog de afvalstoffenheffing op een andere wijze berekenen. 

 

Bij de behandeling van de kadernota zijn door de meerderheid van deze 

gemeenteraad ook moties aangenomen om het college kaders en handvatten te 

geven voor structurele maatregelen in onze financiën. Moties die voor zowel de 

korte, als de lange termijn kaders bevatten en waarbij de raad ook het signaal afgaf 

dat zij niet bang was om verantwoordelijkheid te nemen voor de consequenties van 

deze moties. Naar onze mening zijn deze moties, ondanks gewaardeerde 

inspanning, nog onvoldoende uitgewerkt, waardoor wij alsnog een poging doen om 

kaders te stellen aan onze financiën voor volgend jaar. 

 

De VVD vindt dat de Voorschotense financiën houdbaar en onze schuldenlast 

beheersbaar moet worden. Dat betekent dat onze uitgaven omlaag moeten en er een 

heroverweging van onze investeringen moet plaatsvinden. Samen met het CDA en 

ONS Voorschoten dienen wij daarom een amendement op de begroting in. 

 

We weten inmiddels dat de schuldquote van de gemeente Voorschoten de komende 

jaren fors oploopt. Uit antwoorden op technische vragen van de VVD is gebleken dat 

in deze fors oplopende schuldquote ook veel projecten zitten waar de gemeenteraad 

wel akkoord voor heeft gegeven maar waarvoor nog geen vreemd vermogen is 

aangetrokken. Met andere woorden, deze projecten zijn nog niet in uitvoering. Het 

verdient overweging om dan te besluiten deze projecten opnieuw door de 

gemeenteraad vast te stellen voorzien van mogelijk een nieuwe planning of 

uitvoeringsniveau. Door projecten en beheer anders in de tijd uit te voeren en het 

uitvoeringsniveau aan te passen, kunnen wij langjarig de schuldpositie van 

Voorschoten verbeteren. 

 

Graag vragen wij het college om in de kerntakendiscussie hiervoor een voorstel voor 

te bereiden.  

 



 

 

Voorschoten bulkt van de prachtige verenigingen en vrijwillige initiatieven. Daar zijn 

wij vreselijk trots op. Ons dorp drijft voor een belangrijk deel op hun bijdrage.  

De VVD vindt dat de gemeente hen vooral kan helpen door niet in de weg te staan 

met ingewikkelde regels, maar juist af en toe ruimte te scheppen en te helpen, 

bijvoorbeeld door de vergunningsprocedures voor de Paardenmarkt of Koningsdag 

snel en vlot te laten verlopen en vrijwilligers niet op te zadelen met onnodige energie 

en ergernis die de gemeente kan verhelpen.  

 

Subsidieverlening is voor de VVD geen kerntaak, maar een belangrijke bijdrage 

zodat organisaties, verenigingen en vrijwilliger hun zo nodige bijdrage aan ons dorp 

kunnen geven.  Maar als we moeten bezuinigen, zal ook deze bijdrage minder luxe 

moeten worden. Wij stellen daarom voor om de voorgestelde bezuiniging voor 2018 

een jaar naar voren te halen en in de toekomst te maximeren.  Daarbij roepen wij het 

college op om de uitgangspunten voor het verstrekken van subsidies te herijken. 

Immers, op welke grondslag krijgen verenigingen hun subsidie? Op basis van 

historisch gegroeide gewoonten? Op basis de aanvraag, of op basis de mate waarin 

verenigingen door de gemeente gestelde doelen willen bereiken? Bijvoorbeeld 

hoeveel jeugdleden ze jaarlijks aantrekken? Of de mate waarin een vereniging het 

cultuur historisch erfgoed of de sociale samenhang versterkt, zoals de Paardenmarkt 

of het Weekend van Voorschoten? De VVD is van mening dat vanuit het 

subsidiebeleid veel meer naar te bereiken doelen gekeken moet worden en dat er 

heldere keuzes gemaakt moeten worden. 

 

Een mooi punt om in de kerntakendiscussie mee te nemen is het bezit en beheer van 

sportvelden. Zoals de gemeente geen bankier of projectontwikkelaar is, zo is de 

gemeente bij voorkeur ook geen grondeigenaar. Behalve natuurlijk als je eraan kunt 

verdienen, maar daar zijn we in het verleden niet erg goed in gebleken. Ook in het 

geval van de sportvelden hebben we vooral kostbare discussies. De VVD wil daarom 

het college vragen in de kerntakendiscussie mee te nemen de sportvelden volledig 

over te dragen aan de sportverenigingen. En met de overdracht ook de zorg voor 

onderhoud. Hierin zijn veel gemeenten u voorgegaan.  

Een ander mooi punt is concreet maken op welke wijze mensen zelf kunnen 

bijdragen aan een mooier of beter dorp, bijvoorbeeld door inwoners zelf middelen in 

de openbare ruimte te laten sponsoren. Denk dan aan een bankje met een 



 

 

naamplaatje erop, met een boodschap erop, bijvoorbeeld ter nagedachtenis aan een 

familielid. Steeds meer gemeenten experimenteren hiermee.  

 

Een absolute kerntaak is handhaving van de openbare orde en veiligheid. 

Voorschoten is een relatief veilige gemeente en de criminaliteit en overlast zijn de 

afgelopen jaren fors afgenomen. Onze veiligheidsdiensten zijn top en verdienen een 

pluim. En in het voorkomen van overlast en criminaliteit werken gemeente, politie en 

instanties als jeugd- en jongerenwerk en bureau Halt heel goed samen aan een zo 

veilig mogelijke woon- en leefomgeving. Onze inwoners verdienen ook een pluim. 

Voorschotenaren werken zelf hard mee aan een veiliger dorp, door mee te doen aan 

burgernet en de whatsapp-buurtwachten. 

 

En dit allemaal ook nog met minder regels en een slankere APV, waar we het in 

deze gemeenteraad snel over eens waren. De VVD kijkt reikhalzend uit naar het 

definitieve voorstel, en hoort graag van het college wanneer wij de nieuwe 

flinterdunne APV kunnen verwachten.  

 

Wij kunnen van harte de beschreven doelstelling voor het verbeteren van het verkeer 

en vervoer in Voorschoten onderschrijven. Wij zijn al ingegaan op meer economische 

afstemming van planning en onderhoudsniveau en hopen dat daarmee ook een 

verlichting van de ambtelijke belasting bereikt kan worden. 

 

Een belangrijk aandachtspunt voor de VVD blijft de dagelijkse file van Voorschoten 

naar de A4. De VVD-fractie is samen met de VVD in Leiden al lang bezig om bij de 

provincie gehoor te vinden om de aanpak van knelpunten eerder uit te voeren. De 

provincie is ook aan het onderzoeken of dit mogelijk is, en wij roepen het college 

graag op om snel met de provincie en de gemeente Leiden in gesprek te gaan om de 

belangen van Voorschoten te bepleiten. Wij dienen hiertoe een motie in met het 

CDA, ONS Voorschoten en de SP. 

 

Een gezonde economie betekent een gezond dorp! In Voorschoten werken 

gemeente en ondernemers al jaren goed samen om het vestigingsklimaat, de 

arbeidsmarkt en de aantrekkelijkheid van Voorschoten voor consumenten en 

toeristen te verbeteren. Een goede aansluiting bij de regio is hiervoor essentieel. 



 

 

Voorschoten is economisch geen eiland. Het is ook mooi dat we veel tot stand 

hebben kunnen brengen de afgelopen jaren, en dat ook vanuit bedrijven zelf veel is 

opgepakt. Kijk nu naar bijvoorbeeld Noord-Hofland, waar ook het winkelcentrum 

grondig verbouwd wordt. 

 

Een oprecht lichtpuntje is de uitrol van de plannen voor het centrum en de 

toeristische bewegwijzering in ons dorp. Met weinig middelen kunnen we op die 

manie zoveel glans en aantrekkingskracht aan ons dorp toevoegen! Wij wachten met 

smart op het voorstel van het college. 

 

Een doorn in het oog bij de VVD-fractie zijn de klachten over de vergunningverlening 

in Voorschoten. Is het college bereid om met de ondernemersverenigingen de 

klachten en knelpunten in kaart te brengen en samen aan een oplossing te werken?  

 

Voorschoten biedt basisonderwijs met een gouden randje: veelal mooie scholen en 

ruime schoolpleinen. De VVD vindt dat de gemeente hiermee veel Voorschotense 

scholen weer een prachtige start heeft gegeven.  

 

De afgelopen jaren is in Voorschoten keihard gewerkt aan een mensgericht en 

toekomstbestendig sociaal beleid. En dat is hartstikke belangrijk. Onze maatschappij 

verandert en wij veranderen. We worden anders oud en willen langer zelfstandig 

leven, wonen en meedoen. We hebben allemaal bezorgd toegekeken toen de 

gemeente de nieuwe zorgtaken overnam, maar dankzij betrokken vrijwilligers, 

ambtenaren en wethouders en een gemeenteraad die eensgezind en met ruimte 

voor elkaars gevoelens optrad, hebben we veel voor elkaar gekregen. Voor de VVD 

blijft het belangrijk dat alle zorg toegankelijk is. Inwoners mogen nooit een drempel 

ervaren bij het benaderen van de gemeente of zorgverleners. 

 

Voorzitter, de VVD is trots op Voorschoten. Wij hebben een breed aanbod aan 

bedrijvigheid, een hoog voorzieningenniveau en we vormen nog steeds een 

woonplek voor alle generaties. Dat is ons gelukt omdat we zelf regie over ons dorp 

hebben gevoerd en zelf keuzes hebben gemaakt. Als zelfstandig dorp.  

 



 

 

Financieel zitten we nog steeds in zwaar weer. Als we deze begroting goedkeuren 

stijgen de woonlasten weer aanzienlijk, stijgt de schuldquote fors, en hebben we nog 

niet eens ruimte gecreëerd voor de Leidseweg Noord.  

 

Het wordt dus tijd voor een financieel masterplan: een brede raadsdiscussie om de 

gemeentelijke financiën langjarig in evenwicht te krijgen en de gemeentelijke lasten 

weer op een acceptabel niveau te krijgen. Door langjarig onze uitgaven structureel te 

verlagen en onze investeringen te versoberen en te verspreiden. De VVD wil hier zo 

snel mogelijk mee aan de slag gaan. 

 

Hier volgt immers ook een ander discussie uit.  

 

De afgelopen jaren hebben we veel goeds tot stand gebracht en veel slechts kunnen 

voorkomen. De VVD is ervan overtuigd dat we dit allemaal hebben kunnen doen 

omdat we een zelfstandig dorp zijn en over onze eigen zaken gaan. 

 

Maar Voorschoten is geen eiland en er gebeurt veel om ons heen. Onze wensen zijn 

groot en onze financiën beperkt. En we lossen onze problemen niet op door een 

kaasstolp over Voorschoten te zetten. We zijn niet veranderingsresistent.  

 

Er komt een moment waarop we elkaar in de ogen moeten kijken en echt goed de 

afweging moeten maken wat we belangrijker vinden, dat we bestuurlijk zelfstandig 

zijn of dat we onze inwoners het beste beleid voor hun euro’s geven. In het licht van 

de discussie rondom de aankomende bestuurskrachtmeting moeten we misschien 

over onze eigen schaduw heenstappen en bereid zijn over alle opties serieus te 

praten.   


